

DUNNS Julung Kali Persidangan Parlimen Bagi Mahasiswa

Oleh Nuratiqah Darus

Kota Kinabalu, 22 April – Dewan Undangan Negeri Negeri Sabah (DUNNS) julung kalinya memparlimen mahasiswa melalui bengkel Latihan Persidangan Parlimen Mahasiswa di Dewan Undangan Negeri Sabah pada 18 April hingga 21 April.

Bengkel latihan persidangan parlimen telah dihadiri oleh Naib Canselor Universiti Malaysia Sabah (UMS), Timbalan Naib Canselor, Pemangku Pendaftar, Ketua Pustakawan, para pegawai Kanan Universiti, pegawai penyelarar MPP dan Jakmas dan Perwakilan Pelajar UMS sesi 2014/2015 dan barisan kepimpinan.

“UMS merupakan Universiti Awam dalam Malaysia yang pertama dapat megadakan Parlimen Mahasiswa di DUN dan pertama selepas Persidangan Parlimen Mahasiswa peringkat kebangsaan tersebut”, kata Naib Canselor Prof. Datuk Dr. Mohd Harun Abdullah.

Majlis perasmian program tersebut telah diadakan pada 21 April 2015 pada jam 9:15 pagi dengan ketibaan Pegawai Utama Dan Kanan Universiti Malaysia Sabah yang merupakan tulang belakang program ini.

Berobjektifkan membuka minda peserta tentang scenario pembangunan dan memberi pemahaman kepada peserta mengenai teknik dan etika berucap serta tatacara peraturan persidangan parlimen, Cik Masnaneh Masdin, Pegawai Penyelarar MPP dan Jakmas juga berkata bahawa isu-isu yang diperdebatkan adalah isu yang berada dalam UMS sendiri.

Beliau telah menyuarakan rasa bangganya, “Setelah 20 tahun UMS ditubuhkan, inilah kali pertama Persidangan Parlimen Mahasiswa dapat diadakan oleh Jabatan Hal Ehwal Pelajar (HEP) di Dewan Undangan Negeri Sabah,”

DUNNS telah memberikan kepercayaan terhadap mahasiswa UMS dan percaya bahawa mahasiswa UMS mampu mengorak langkah lebih jauh.

“Saya juga ingin merakamkan ucapan setinggi-tinggi terima kasih kepada YB. Datuk Seri Panglima Salleh Tun Said, Speaker DUN Sabah, Timbalan-Timbalan Speaker dan Setiausaha DUN yang telah membenarkan persidangan Parlimen Mahasiswa ini diadakan,” katanya lagi.

Bengkel ini juga bertujuan untuk melatih peserta untuk berbahas secara rasional, intelektual dan ilmiah dalam pelbagai skop isu.

“Parlimen Mahasiswa merupakan satu platform yang cukup signifikan dalam melahirkan modal insan yang berketerampilan dalam semua aspek dan bertanggungjawab kepada agama, bangsa dan negara,” kata Naib Canselor UMS Prof. Datuk Dr. Mohd Harun Abdullah.

“Melalui persidangan ini akan membolehkan para mahasiswa membahaskan pelbagai isu semasa universiti secara berhemah dan bertanggungjawab untuk kesejahteraan warga UMS,” ujarnya lagi.



Keadaan dalam dewan semasa bengkel latihan Persidangan Parlimen Mahasiswa.

Beliau menambah, “Universiti pada hari ini tidak hanya boleh berbangga dengan pencapaian akademik para pelajarinya sahaja tetapi juga perlu diseimbangkan dengan pencapaian *non-academic* para mahasiswa yang menjadi asset yang amat penting kepada kesejahteraan Malaysia,”

Bengkel Latihan Persidangan Parlimen Mahasiswa ini juga diharapkan mampu menghasilkan pemuda harapan bangsa, penudi tiang negara dengan memberi latihan pengucapan, latihan persidangan dan memberi panduan kepada mahasiswa UMS untuk melibatkan diri dalam parlimen secara tidak langsung pada masa hadapan.

“Untuk memastikan visi dan misi ini dicapai maka para mahasiswa bukan sahaja perlu diperkuatkan dengan kecemerlangan akademiknya tetapi juga perlu dibekalkan dengan kemahiran insaniah,” kata Naib Canselor Prof. Datuk Dr. Mohd Harun Abdullah lagi.

Persidangan yang diadakan juga merupakan ‘beri jalan’ untuk meningkatkan motivasi peserta melalui perkongsian pengalaman bersama Ahli Yang Berhormat dengan mengalami sediri suasana parlimen bersama DUN.

Dalam pengucapan Naib Canselor Prof. Datuk Dr. Mohd Harun Abdullah turut berkata bahawa Persidangan Parlimen Mahasiswa UMS yang julung kalinya diadakan merupakan salah satu pendekatan pro-aktif yang diambil oleh pihak pengurusan UMS untuk mempertingkatkan lagi kualiti mahasiswa UMS.

Beliau turut berharap agar Persidangan Parlimen Mahasiswa yang menjadi sejarah kepada UMS kan diteruskan pada tahun akan datang dan diperkasakan lagi untuk memastikan misi dan visi UMS, KPM dan negara tercapai.

Bengkel Latihan Persidangan Parlimen Mahasiswa diakhiri dengan penilaian bengkel dan raptai melalui perbincangan meneluruh, perkongsian pengalaman dan aktiviti lain.